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Protokół z posiedzenia XXVII Sesji Rady Gminy Świercze, która odbyła się w dniu                                        
28 listopada 2013 roku w Urzędzie Gminy Świercze. 

 

W dniu  28 listopada 2013 roku o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła się 
XXVII Sesja Rady Gminy Świercze. Przewodniczący Rady Wiesław Kęsicki powitał Radnych oraz 
zaproszonych gości, stan radnych na posiedzeniu wynosił 15 osób na 15 uprawnionych do głosowania 
(lista obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2,3 do protokołu). 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 
7. Zajęcie stanowiska w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna do celów wymiaru 

podatku leśnego na terenie Gminy Świercze 
8. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Zakładu Usług Wodnych dla Potrzeb Rolnictwa w 

Mławie. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Świercze. 
10. Zajęcie stanowiska w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej oraz poboru tej opłaty. 
11. Podjęcie  uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za odbiór nieczystości 

płynnych. 
13. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Pułtusku na temat działań drogowych 

podejmowanych na terenie Gminy Świercze 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania z gminnych obiektów użyteczności publicznej.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2014. 

16. Zajęcie stanowiska w sprawie rozpatrzenia skargi na postępowanie Wójta Gminy Świercze 
Pana Adama Misiewicza oraz Pana Wiesława Kęsickiego – Przewodniczącego Rady Gminy. 

17. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Pana Dariusza Ogniewskiego zam. Prusinowice 48 A. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Świercze na rok 2013. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świercze. 
20. Podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w roku 2013. 
21. Odpowiedzi na interpelacje. 
22. Wolne wnioski. 
23. Zamknięcie obrad sesji. 

 
Wójt zgłosił wniosek o dodanie punktu do porządku obrad dotyczącego sprzedaży działki w 
Świerkowie której najemca jest Pani Iwona Włoczewska.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta, za przyjęciem wniosku głosowało 14 
radnych (salę narad przed głosowaniem opuścił Radny Julian Kutner) wniosek przyjęto jednogłośnie. 
Do porządku obrad w pkt. 22 dopisano punkt o brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
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zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w miejscowości Świerkowo na 
rzecz najemcy Pani Iwony Włoczewskiej z zastosowaniem bonifikaty.” Następnie przewodniczący 
jeszcze raz poddał pod głosowanie porządek obrad z uwzględnieniem wniosku Pana Wójta. Za 
przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 14 radnych. Przewodniczący Rady 
poinformował o wyłożonym do wglądu protokole z poprzedniej sesji Rady Gminy Świercze z dnia 
03.10.2013 r. jeżeli nie będzie uwag co do jego treści zostanie on przyjęty w przedstawionej formie, 
zgodnie z punktem 3 porządku obrad a następnie poprosił o przedstawienie informacji o pracy w 
okresie międzysesyjnym i realizacji  uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 
 
Ad: 4 
 
Pan Wójt poinformował o spotkaniu które odbyło się 6 listopada spotkanie w którym udział brali 
sołtysi, przedstawiciele Wojewódzkiego Zarządu Melioracji  i Urządzeń Wodnych w Warszawie  oraz 
Inspektoratu w Pułtusku, które dotyczyło melioracji gruntów na terenie naszej gminy. W chwili 
obecnej mieszkańcy zainteresowani melioracjami wypełniają wnioski, pełna informacja zamieszczona 
jest na stronie internetowej Urzędu. Po rozmowach z przedstawicielami Zarządu Melioracji ustalono, 
że od 10 grudnia będą odbywały się zebrania na których będą składane wnioski. Harmonogram 
spotkań zostanie przekazany do sołtysów. Aby powstał obiekt musi być 75% zdeklarowanych gruntów 
do melioracji, warunek ten pozwoli na przystąpienie do prac związanych z opracowaniem 
dokumentacji technicznej, uzyskaniem pozwolenia na budowę i złożenia konkretnego wniosku. W tej 
chwili są dwa obiekty obejmujące miejscowości Bylice, Wyrzyki Pękale część Godacz i w druga stronę 
część Godacz, Sulkowo, Ostrzeniewo, Prusinowice część Strzegocina te obiekty na perspektywę 
finansową w latach 2013 – 2020. Na podstawie dwóch obiektów które są realizowane jeden na 
terenie Gminy Gzy a drugi na terenie Winnica to kwota melioracji jednego hektara wacha się od 
20000 do 25000 tys. zł z tego rolnik jako współinwestor pokrywa 20% tj od 4 do 4,5 tys zł, przez okres 
15 lat poczynając od zakończenia inwestycji. Przez okres 5 lat od zakończenia zadania obiekt jest na 
gwarancji, gwarantem jest wykonawca robót, następnie musi to być przekazane w użytkowanie 
spółce wodnej. 

W nawiązaniu do gospodarki odpadami komunalnymi oraz współpracą z Przedsiębiorstwem Usług 
Komunalnych w Pułtusku a Gminą za niedopełnienie warunków umowy naliczane są kary w 
październiku naliczona 2220,80 zł za nie dostarczenie pojemników, są zgłaszane pojedyncze 
przypadki, że nie odebrano śmieci. W umowie jest zapis który mówi o tym iż przedsiębiorstwo ma 
nam udokumentować fakt nie odebrania odpadów z danej nieruchomości lub informacji o nie 
wystawionych pojemnikach. Przedsiębiorstwo tego nie dokumentuje w związku z powyższym w dniu 
8 listopada br została przeprowadzona wyrywkowa kontrola miejscowości Klukowo. Zrobiono zdjęcia 
i spisano protokół. Skontrolowano 41 nieruchomości, w tym 4 przypadkach PUK nie dostarczył 
pojemników, na  9 nieruchomościach były pojemniki o nie tych pojemnościach co być powinne, w 2 
przypadkach nieruchomości dostarczono większą ilość pojemników, w 4 przypadkach stwierdzono 
brak złożonych deklaracji, zostały  od razu wszczęte postępowania w sprawie złożenia tych deklaracji, 
przy 9 nieruchomościach pojemniki nie zostały w ogóle wystawione.  

Pani Siedlecka jako mieszkanka budynku przy ul. Długiej zwróciła się do Pana Przewodniczącego z 
pismem dotyczącym planów i remontów tego budynku oraz możliwości zmiany systemu ogrzewania. 
Lokatorzy tego budynku nie potrafią się ze sobą porozumieć, w trakcie spotkania ustalono, że w roku 
przyszłym będzie wykonany dach na tym budynku z orynnowaniem zostanie udrożniony drenaż tak 
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aby nie stała w woda w piwnicy w tym budynku i dokonamy wymiany instalacji elektrycznej aby 
każdy z mieszkańców płacił za faktycznie zużyty prąd. Na spotkaniu uzgodniono że jeżeli będzie 
techniczna możliwość wykonania kominów palnych w kominach wentylacyjnych to mieszkańcy we 
własnym zakresie i na własny koszt będą mogli  wykonać prace w przyszłym roku.  

Odbył się przetarg na sprzedaż nieruchomości w Gąsiorowie , wycena tej działki opiewała na kwotę 
3800,00 zł. Wpłynęły dwie oferty, komisja przetargowa wybrała ofertę państwa Chimkowskich na 
kwotę 6000,00 zł. 

Na sprzedaż działek w Świerkowie i Klukówku nie wpłynęły żadne oferty, zostało zamieszczone 
kolejne ogłoszenie o drugim przetargu z obniżonymi kwotami. Na Klukówek cena została obniżona do 
kwoty 180 000,00 zł natomiast na działkę w Świerkowie na kwotę 40 000,00 zł. Ogłoszono również   
przetarg na działkę w Strzegocinie która została wyceniona na kwotę 17 000,00 zł. 

Została podpisana umowa na projekt „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie Gminy 
Świercze.” Projekt opiewa na kwotę 2 078 744,00 zł. W projekcie przewidziane jest podłączenie do 
Internetu oraz pozyskanie 40 szt laptopów na zajęcia świetlicowe dla szkół w Świerczach, Świeszewie 
i Strzegocinie oraz 200 szt laptopów dla mieszkańców gminy, którzy wezmą udział w projekcie. Będzie 
zbudowana platforma monitorująca wykorzystanie tego sprzętu, odbywać się będą szkolenia, 
konferencja otwierająca ten projekt zaplanowana jest na 14 grudnia 2013 roku na terenie gimnazjum 
w Świerczach. W chwili obecnej zgłosiło się około 120 osób chętnych wziąć udział w projekcie. W 
ramach projektu udział mogą brać gospodarstwa domowe które spełniają kryteria dochodowe 
pomocy społecznej, osoby niepełnosprawne ze znacznym lub umiarkowanym upośledzeniem, rodziny 
zastępcze, rodzice samotnie wychowujące dzieci, osoby z grupy 50+ przy przeciętnym miesięcznym 
dochodzie na osobę 799.18 zł, dzieci i młodzież z bardzo dobrymi wynikami w nauce gdzie dochód nie 
przekracza 1226,00 zł na osobę. Pełna informacja zostanie zamieszczona na stronie internetowej 
Urzędu.  

W PSP w Strzegocinie w dniu 26 listopada br odbył się powiatowy konkurs plastyczny, z terenu 
powiatu na 25 szkół podstawowych udział wzięły 23 szkoły. Konkurs organizowany jest przy 
współpracy Starosty, Wójta, firmy President, Cechem Rzemiosł Różnych i Przedsiębiorczości w 
Pułtusku. Oficjalne wręczenie nagród i podsumowanie konkursu odbędzie się 17 grudnia 2013 r. 
Pokłosiem tego konkursu będzie wydany kalendarz z pracami uczniów którzy zostaną wyłonieni z 
konkursu. Nagrody dla laureatów oraz koszt druku tego kalendarza wynosi około 4 tys zł, jest to 
kwota przewyższająca środki które posiada szkoła, dlatego też jest prośba do Państwa Radnych aby 
wyrazić zgodę na dofinansowanie ze strony Gminy w kwocie 1000,00 zł .  

Następnie Przewodniczący poprosił Panią Marzenę Węgrocką o odczytanie realizacji uchwał z dnia 3 
października 2013 r. (załącznik nr 4) 

Ad:5 

Pan Radny Dariusz Siemborski - jak jest naliczana kara z umowy na odbiór odpadów z terenu Gminy 
dla Pułtuskiego Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych i gdzie trafiają pieniądze z kar? 

Pan Radny Remigiusz Dudek – Jaki był koszt naprawy „spornej” drogi w Kościeszach i ile otrzymała 
wynagrodzenia firma FUH Marzanna Kęsicka? 
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Pani Radna Małgorzata Chełstowska – mamy piękny budynek szkoły niedawno wybudowany, tylko 
jest w nim zimno, jest nieocieplony, okna są nieszczelne, a grzejniki ledwo ciepłe, problem znany jest 
od wielu lat i nic się z tym nie robi. 

Pani radna Małgorzata Wiernicka – co było powodem opóźnienia wypłat zasiłku rodzinnego, zasiłek 
ma być wypłacany do 25 każdego miesiąca, ludzie przychodzą i mówią, że niektórzy dostaną dopiero 
w grudniu. W innych gminach są już nawet wypłacane stypendia tylko u nas się jakoś to ciągnie. 

Pan Radny Julian Kutner – proszę o doprecyzowanie odpowiedzi odnośnie dodatkowych zajęć 
sportowych. 

prośba o krótkie rozliczenie kwotowo rzeczowe dotyczące funduszu sołeckiego zarówno dla Wyrzyk, 
Wyrzyki – Pękale, Bruliny. 

Czy poczyniono już jakieś uzgodnienia z Wójtem Nowego Miasta chodzi o rów Wyrzyki – Pękale? 

Czy mógłbym otrzymać operat wodno – prawny i stosowne zezwolenia, które były podstawą 
wykonania prac dotyczących wykopania rowu we wsi Wyrzyki od rów PKP do drogi powiatowej. 

Czy po trzech miesiącach funkcjonowania nowych zasad połączonych stołówek ze szkoły w 
Strzegocinie iw Świerczach czy można już jakieś wstępne przedstawić kalkulacje jak to wygląda od 
strony ekonomicznej? 

Chciałby się również dowiedzieć czy odbyły się jakieś spotkania z wykonawcą remontu świetlicy w 
Kowalewicach, wykonawca zwrócił się do Gminy z żądaniem zapłaty dodatkowych nie małych 
środków za wykonywane prace. Mam bardzo wiele pytań może złożę je w formie pisemnej. Jak to 
wszystko ma przebiegać dalej czy były już jakieś uzgodnienia, co dalej w tej sprawie jakie działania 
Pan zamierza podjąć? 

Pan Wójt poinformował, że  poza interpelacją Pani Wiernickiej na którą odpowiedzi udzieli Pani 
Kierownik GOPS odpowie pisemnie, ponieważ w dniu dzisiejszym ma szkolenie organizowane przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową w związku z powyższym około godz. 12.30 opuści posiedzenie Sesji. 

Ad:6 

O zabranie głosu Przewodniczący poprosił Pana Wójta który poinformował, że na poprzedniej sesji 
zostały przedstawione założenia do projektu budżetu 2014 i jednym z punktów był średniroczny 
wskaźnik wzrostu cen od towarów i usług który jest planowany w przyszłym roku na poziomie 2.4 % 
W tym roku nastąpiła zmiana sejm podjął w drodze ustawy do tej pory były brane pod uwagę trzy 
kwartały poprzedzające ustalanie tej ceny w chwili obecnej jest to 11 kwartałów. W roku ubiegłym 
cena żyta wynosiła 47 zł na rok 2014 proponuje obniżenie ceny skupu żyta z obwieszczenia a wynosi 
ona 69,28 do kwoty 48 zł. Do pozostałych podatków które ustala samorząd propozycja jest taka aby 
wszystkie stawki jednakowo wzrastały o 2,4 % . Stanowisko komisji  odczytała Przewodnicząca Komisji 
Rolnictwa „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”, następnie Pani Węgrocka odczytała 
projekt uchwały i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały odczytanej uchwały głosowało 
15 radnych – uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
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Ad:7 

Pan Wójt poinformował, że średnia cena skupu drewna brana jest pod uwagę w przypadku naliczania 
podatku od lasów, w latach poprzednich nie podejmowaliśmy uchwały w sprawie obniżenia, 
głównym podatnikiem są Lasy Państwowe, dlatego też nie ma uchwały tylko prosi o zajęcie 
stanowiska w tej sprawie. Stanowiska Komisji w tej sprawie odczytał Pan radny Dębski ”Komisje 
proponują nie obniżać ceny drewna do celów wymiaru podatku leśnego”.  Przewodniczący Rady 
odczytał wniosek w brzmieniu „ Rada Gminy Świercze na sesji w dniu 28 listopada 2013 roku 
jednogłośnie opowiedziała się aby nie obniżać średniej ceny skupu drewna obliczonej wg średniej 
ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały  2013 roku która wynosi 171.05 
gr.” Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Ad:8 

Treść pisma została odczytana przez Pana Przewodniczącego które dotyczyło zwolnienia Zakładu 
Usług Wodnych dla Potrzeb Rolnictwa w Mławie z opłaty podatku od nieruchomości za 2014 rok. 
Stanowiska komisji w tej sprawie odczytała Pan radny Dębski ”Komisje większością głosów 
negatywnie zaopiniowały w/w pismo”. Za przyjęciem wniosku z posiedzenia komisji głosowało 11 
radnych, wstrzymało się od głosu 4 radnych. Wniosek przyjęto większością głosów. 

Ad:9 

Informacji udzielił Pan Wójt który poinformował, że wszystkie stawki podatku od środków 
transportowych obowiązujące w roku 2013 zostały przemnożone razy 2,4 wskaźnika wzrostu i 
zaokrąglone do pełnych złotych. Przy samochodach ciężarowych  o największej liczby osi są stawki 
maksymalne z obwieszczenia, nie jest zastosowany wskaźnik. Stanowiska komisji odczytała Radna 
Kalinowska „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”.  Następnie Przewodniczący odczytał 
projekt uchwały i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad: 10 

Pan Wójt poinformował, że stawki w uchwale nie były zmieniane od dłuższego czasu jest to opłata z 
tytułu prowadzenia handlu. Wójt poprosił radnych oby zdecydowali czy opłaty należy podnieść czy 
też pozostawić na dotychczasowym poziomie. Stanowiska Komisji odczytała Radna Węgrocka 
„Komisje proponują aby opłatę i jej pobór pozostawić na poziomie 2013 roku „ Przewodniczący 
Wiesław Kęsicki przypomniał obowiązujące stawki, dzienna stawka opłaty targowej wynosi przy 
sprzedaży: 

- z samochodu ciężarowego 12,00 zł 
- z samochodu osobowego 7,00 zł 
- z ciągnika z przyczepą 4,00 zł 
- z wózka ręcznego 3,00 zł 
- z reki lub kosza 2,00 zł w każdy inny sposób w/w nie wymieniony 6,00 zł.  
Następnie Pan Przewodniczący odczytał wniosek „Rada Gminy Świercze na sesji w dniu 28 listopada 
2013 roku jednogłośnie opowiada się aby stawki opłaty targowej oraz pobór tej opłaty pozostały na 
poziomie roku 2013”. Za przyjęciem wniosku głosował 15 radnych, wniosek przyjęto jednogłośnie. 
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Ad:11 
Wójt poinformował ze w przypadku podatku od nieruchomości stawki będą wzrastał o 2,4% od 
gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej wzrost stawki z 0,50 do 0,51 gr, od 
grunt pod jeziorami wzrost stawki z 4,51 do 4,56 zł, od gruntów pozostałych 0,23 gr było w 2013 roku 
propozycja na rok 2014 0,24 gr, od wód stojących było 0,03 gr  stawka pozostanie bez zmian, od 
budynków mieszkalnych wzrost stawki z 0,43 gr do 0,44 gr, od budynków związanych z działalnością 
gospodarcza wzrost stawki z 16,64 zł do 17,04 zł, od gruntów zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie obrotu materiałem siewnym wzrost stawki z 5,31 zł do 5,44 zł, od budynków 
świadczących usługi zdrowotne wzrost stawki z 4,63 zł do 4,68 zł i od budynków pozostałych wzrost 
stawki z 3,97 zł do 4,04 zł. Uwzględniono również stawkę 2% od wartości budowli takich jak budowle 
energetyczne, kolejowe, wieże telewizyjne itp. a także budowle wykorzystywane na potrzeby 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę, ta stawka jest podwyższana o 0,5% tak aby nie nastąpiła znaczna 
podwyżka cen wody w jednym roku. W roku ubiegłym ta stawka wynosiła 1% na przyszły rok 
planowane jest 1,5%. Łączne wpływy z tego podatku wyniosły by około 100 tys zł. Stanowiska Komisji 
odczytała Radna Chełstowska: „Komisje większością głosów pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały” Po krótkiej wypowiedzi Radnego Kutnera i Radnego Adamiaka Pani Węgrocka odczytała 
projekt uchwały, za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, wstrzymało się 4 radnych. Uchwałę 
przyjęto większością głosów. 
 
Ad: 12 
 
Wójt poinformował, że w tym roku jesteśmy już bogatsi o doświadczenia jeżeli chodzi o 
funkcjonowanie i użytkowanie oczyszczalni ścieków w Ostrzeniewie, wiemy jak przebiega proces 
technologiczny, ile ścisków możemy dowieść. Na rok przyszły koszty administrowania wyniosą 
48 000,00 tysięcy zł w roku ubiegłym były na poziomie niższym, od miesiąca czerwca będzie 
podłączonych 121 nowych przyłącz, w związku z nowymi przyłączami te koszty wzrosną, wzrośnie 
również etat pracownika zatrudnionego na oczyszczalni na przyszły rok, jest planowane ¾ etatu. 
Koszty zakupu energii elektrycznej planujemy na poziomie 55 000,00 tys zł jest to bardzo duży koszt 
ze względu na parametry ścieków jakie trafiają do oczyszczalni. Ścieki które dopływają  maja wskaźnik 
CHZT ma 700 mg zapotrzebowania tlenowego, ścieki które są dowożone nie jednokrotnie są ściekiem 
zagniłym, ten ściek trzeba napowietrzyć. W związku z powyższym dmuchawy pracują, najpierw jedna 
potem druga dmuchawa stąd tak duże zużycie energii elektrycznej. Ze strony mieszkańców i radnych 
jest wiele pretensji że obiekt tak duży i nowoczesny a nie można ścieków dostarczyć. Podobne 
problemy miała oczyszczalnia ścieków w Sońsku gdzie Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska 
zablokował dowożenie ścieków do wysokości 10% na dobę w stosunku do ścieków dopływających. 
Na chwile obecną przyjmujemy 15 m ścieków na dobę. Oczyszczalnia pod względem biologiczno 
chemicznym i całej technologii jest oczyszczalnią bardzo dobrą. W momencie gdy ścieków 
dopływających z kanalizacji będzie większa ilość wtedy również będzie można przyjąć do oczyszczalni 
większą ilość ścieków dowożonych. Zwrócił się do nas Zakład Mięsny Lenarcik o dostarczanie ścieków 
podczyszczonych, są to ścieki które na miejscu w zakładzie są napowietrzone i dodana chemia, 
poziom CHZT wynosi na zakładzie 1200 i zakładamy że jeżeli firma dostarczająca te ścieki przekroczy 
1400 poziom CHZT wtedy wejdzie opłata dodatkowa, naliczana wstecznie 30 dni do tyłu, jest to taki 
bat na dostawce który musi dbać o jakość dostarczanych ścieków. Stawka opłaty dodatkowej wynosi 
0,04 gr. Ścieki są już dostarczane przez Zakład Mięsny Lenarcik, jest to na razie okres próbny, w chwili 
obecnej wszystko jest w normie i pod kontrolą. Szacujemy że od zakładu wpłynie nam w roku 2014 
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14400 m³ ścieków, od instytucji publicznych czyli ośrodka zdrowia, apteki oraz szkół szacunek na 
podstawie zużycia wody wpłynie około 1500 m³, od dostawców tych dowożonych beczkowozami 
wpłynie 5400 m³ ścieków, z przyłączy domowych 10600 m³. Nie planuje się przyjęcia ścieków od 
dostawców pozostałych w roku bieżącym były wydane pozwolenia na dowóz ścieków, jednak firmy 
które je otrzymały nie były zainteresowane dostarczaniem ścieków w cenie 13,00 zł za m³. Na 
przyszły rok proponujemy stawkę 10,00 zł za m³ dla tych dostawców z poza terenu gminy. Jest to 
stawka konkurencyjna. Do kosztów należy doliczyć również zakup paliwa do agregatu 
prądotwórczego, szczotka do sito piaskownika, sonda do stacji zlewnej są to elementy które nie 
podlegają gwarancji, są to materiały eksploatacyjne oraz utrzymanie rowu odprowadzającego na 
odcinku 700 m zgodnie z wydanym pozwoleniem wodno – prawnym na te koszty szacujemy na kwotę 
10 000,00 zł oraz ubezpieczenie oczyszczalni na kwotę 2700,00 zł. Szacujemy ze jeżeli ta ilość ścieków 
która będzie dostarczona i koszty utrzymania będą na tym samym poziomie to w roku przyszłym 
oczyszczalnia powinna zamknąć się minimalnym zyskiem na poziomie około 5000,00 zł. 
Gospodarstwa domowe, które mają podłączone przepompownie do własnych instalacji elektrycznych 
zgłosiły uwagę, że dlaczego stawka jest identyczna ze stawką ścieków dowożonych. Proponuje 
zróżnicowanie stawki ścieków, dla mieszkańców którzy tłoczą ścieki bezpośrednio do oczyszczalni 
poprzez kanalizacje proponujemy stawkę 4,00 zł  dla ścieków dowożonych 4,50 zł gdzie realne koszty 
wyliczone przez Zakład w Mławie i projektanta kształtują się na poziomie 7,70 zł. Nie chcemy 
drastycznego wzrostu cen dla osób które dowożą te ścieki cena dla mieszkańców którzy dowożą 
ścieki beczkowozami będzie na poziomie 5,00 zł. Dla dostawców który będzie dowoził ścieki 
oczyszczone stawka 4,10 gr z założeniem że jeżeli nastąpi przekroczenie powyżej 1400 mg na m³ to za 
każde 14 mg będzie naliczane dodatkowo 0,04 gr. Dla obiektów użyteczności publicznej również 4,10 
gr,  

Stanowisko komisji odczytała radna Chełstowska: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały”.  Po odczytaniu stanowiska komisji przystąpiono do dyskusji w której Wójt jeszcze raz 
wyjaśnił radnemu Siemborskiemu różnice pomiędzy ściekami dowożonymi a ściekami dostarczanymi 
z kanalizacji. Radny Ostrzyniewski zapytał czy można ograniczyć koszty energii poprzez zmniejszenie 
oświetlenia oczyszczalni, czy jest taka potrzeba takiego oświetlenia. Wójt udzielił informacji że wokół 
oczyszczalni zainstalowane są cztery lamy o mocy 70 wat każda. Obiekt jest na odludziu, 
zamontowane są dookoła kamery, w środku znajdują się komputery i pozostały sprzęt w przypadku 
kradzieży oczyszczalnia przestałby pracować. Koszt oświetlenia nie jest taki duży a przemawiają za 
nim względy bezpieczeństwa. Radny Kutner stwierdził, że charakterystyka tej oczyszczalni jest nie 
dopasowana do warunków naszej gminy i stąd też biorą się nasze wszystkie problemy. Radny Flont 
odniósł się do postulatu mieszkańców, którzy mają podłączoną kanalizacje i w związku z 
zamontowanymi pompami mają wyższe opłaty za prąd. Przewodniczący Rady zadał jeszcze pytania 
dotyczące zakładu Mięsnego Lenarcik oraz osoby, która będzie stwierdzała przekroczenie 
dopuszczalnej normy. Wójt poinformował, że zakład Mięsny Lenarcik już na okres próbny dowozi 
ścieki natomiast stwierdzenie przekroczenia norm będzie ustalane na podstawie badania prób przez 
niezależne laboratorium. Następnie dyskutowano na temat stawek. Radny Flont zgłosił wniosek o 
zmianę stawki pobieranej od gospodarstw domowych z 4,00 zł na 4,50 zł oraz od dostawców z terenu 
gminy Świercze z 5,00 zł na 4,50 zł. Ponieważ przewodniczący chciał rozdzielić głosownie nad 
wnioskiem najpierw od gospodarstw domowych a następnie od dostawców, Radny wniosek wycofał. 
Następnie Radna Marzena Węgrocka odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. Za 
przyjęciem uchwały głosowało -  5 radnych, przeciw – 7 radnych, wstrzymało się  - 3 radnych. 
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Uchwała nie została podjęta. Po głosowaniu Wójt poinformował, że stawki obowiązują do końca tego 
roku. W wyniku dyskusji ustalono, że w przerwie Pani prawnik sprawdzi czy uchwałę można podjąć na 
następnej sesji. Wójt zaproponował realizacje pkt. 22 w sprawie zbycia nieruchomości w Świerkowie 
na rzecz Pani Iwony Włoczewskiej.  

 

Ad: 22 

W związku z wyjazdem Pana Wójta na szkolenie przystąpiono do realizacji pkt. 22. Wójt przedstawił 
informacje dotyczące sprzedaży. Z uwagi na możliwość wpłynięcia roszczeń co do remontu budynku 
który będącego własnością gminy Wójt zaproponował udzielenie bonifikaty 50% na sprzedaż tej 
nieruchomości. Z ustaleń z Panią Włoczewska wynika, że jest w stanie za tą nieruchomość zapłacić 
25 000,00 zł. Po krótkiej dyskusji w której swoje opinie wyraził Radny Kutner, Radny Sionek oraz Pani 
Skarbnik  Radna Węgrocka odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad uchwałą. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 głos wstrzymujący się. Uchwałę przyjęto większością 
głosów. Wójt opuścił posiedzenie sesji. Następnie Przewodniczący zarządził 15 minutowa przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i powrócono do realizacji pkt 12, Pan przewodniczący 
poinformował że rozmawiał telefonicznie z Panem Wójtem który stwierdził, ze dla gospodarstw 
domowych może pozostać stawka 4,50 zł za 1m3 resztę proponuje pozostawić bez zmian. Głos 
zabrała również pani prawnik która poinformowała że taryfy podlegają zatwierdzeniu przez Radę 
Gminy w drodze uchwały natomiast orzeczenia sądu informują, że rada nie posiada kompetencji co 
do zmian taryf przedstawionych do zatwierdzenia. Jeżeli Rada nie zatwierdzi proponowanych taryf 
wtedy taryfy zweryfikowane przez Wójta wchodzą w życie po upływie 70 dni od dnia złożenia 
wniosku o zatwierdzenie taryf. Następnie po krótkiej dyskusji przystąpiono do głosowania wniosku, 
za jego przyjęciem głosowało 9 radnych, przeciw było 6 radnych. Ponieważ wniosek Pan Wójta zyskał 
większość wpisano do uchwały stawkę 4,50 zł dla gospodarstw domowych i ponownie przystąpiono 
do głosowania uchwały. Projekt uchwały odczytał radna Węgrocka, za przyjęciem uchwały głosowało 
– 9 radnych, przeciw głosowało – 6 radnych. Uchwałę przyjęto większością głosów.  

Ad:13 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o głos Pana Juliana Kutnera – Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych w Pułtusku o przedstawienie informacji na temat działań drogowych podejmowanych 
na terenie Gminy Świercze. Pan Kutner przygotował zestawienie z dziennika robót wszystkich prac 
które były wykonywane przez pracowników zarządu przy utrzymaniu dróg. Zestawienie zostało 
sporządzone za rok 2010 i 2013  dla porównania. Wykaz prac wykonanych w 2010 oprócz zimowego 
utrzymania sporządzono na 1 stronie natomiast rok 2013 to około czterech stron. Ta są tylko suche 
fakty które trudno podważyć. Z bieżącego utrzymania dróg w Strzegocinie założono przepust pod 
drogą, wykonano kilkaset metrów rowu wzdłuż drogi gminnej. Dzięki funduszowi sołeckiemu w 
Kowalewicach udało się wykonać duże prace polegająca na wykonaniu zjazdów i rowów. W wzdłuż 
drogi powiatowej Świerkowo – Bruliny przy dobrej współpracy powiatu z gminą udało się odtworzyć 
rowy. W wzdłuż drogi Godacze Gaj wykonano również prace przy rowach, założono zjazdy wykonane 
na wniosek mieszkańców. Usunięto również zakrzaczenia przy rowach, walczymy z nimi z widocznym 
skutkiem. W ubiegłym roku Gmina Świercze była jedyna gminą w której wykonane były nakładki. 
Żwirowanie dróg było prowadzone na większości dróg, poprawiona została widoczność na 
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skrzyżowaniu w miejscowości Klukowo, zainstalowano tam lustro drogowe. Zmotywowało to Zarząd 
Dróg Wojewódzkich do poprawienia widoczności poprze wykoszenie trawy i krzaków. Prace na 
skrzyżowaniu w Świerkowie w tym roku niestety nie zostaną wykonane, w przyszłym roku zostaną 
wymienione barierki ochronne i zostanie poprawiony nasyp. W przyszłym roku planujemy również 
zakupić samochód ciężarowy który pozwoli na zwiększeniu zakresu robót przy wyrównaniu poboczy, 
wykonaniu rowów nie byli byśmy zależni od transportu firm usługowych. W Gąsiorowie udało się 
poprawić drogę, poprawione zostaną jeszcze pobocza i wykopane rowy. Na przyszły rok planujemy 
złożyć wniosek o dofinansowanie z subwencji mostowej na sfinansowanie odcinka Kościesze – 
Strzegocin, projekt jest już gotowy. Jest również możliwość wykonania częściowo niewielkich prac na 
terenie gminy Świercze w położeniu na drogach nawierzchni asfaltowej.  

Ad: 14 

Ze względu na brak osoby która przedstawiłaby krótką informacje Przewodniczący poprosił o 
odczytanie stanowiska w tej sprawie. Stanowisko komisji odczytała radna Kalinowska „ Komisje 
ustosunkują się na posiedzeniu sesji”. Z uwagi na brak uwag do poprawionego Regulaminu co do 
zasad korzystania z gminnych obiektów użyteczności publicznej został odczytany projekt uchwały, 
(sale opuścił radny Kutner) i przystąpiono do głosowania projektu uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało – 14 radnych. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad:15 

Krótkiej informacji na temat Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2014 udzieliła Pani Agnieszka Dębska która 
poinformowała, ze projekt program był konsultowany z organizacjami pozarządowymi w okresie od 4 
listopada do 19 listopada br, przedstawiciele organizacji nie wnieśli uwag do proponowanej wersji 
uchwały w związku z powyższym proponujemy przyjąć uchwałę w przedstawionej formie. Stanowiska 
komisji odczytał  Radna Węgrocka „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały” następnie 
odczytano projekt uchwały i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 
14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłosnie. 

Ad: 16 

Przewodniczący odczytał pismo skierowane przez Pana Andrzeja Balcerzaka do Mazowieckiego 
Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie, które następnie zostało skierowane do rozpatrzenia przez 
Radę Gminy. Pismo dotyczy postępowania Wójta Gminy Świercze oraz Pana Wiesława Kęsickiego – 
Przewodniczącego Rady Gminy.(pismo stanowi załącznik do protokołu). Stanowiska w tej sprawie 
odczytał Radny Dębski ”Komisje uznały skargę za niezasadna gdyż skarga tej samej treści była 
rozpatrywana na poprzedniej sesji natomiast część skargi dotyczącej pracy Pana Kęsickiego Komisja 
Rewizyjna przeprowadzająca kontrolę nie stwierdziła żadnych nieprawidłowości”. Pan 
Przewodniczący poinformował że w część skargi dotycząca Pana Wójta została już rozpatrzona i Pan 
Balcerzak odpowiedz otrzymał. Po krótkiej dyskusji w której Pani Prawnik stwierdziła że należy podjąć 
uchwałę która będzie zasadna lub nie zasadna w sprawie przedstawionej skargi. W związku z 
powyższym Przewodniczący zarządził 15 minutową przerwę na przygotowanie projektu uchwały.  

Po przerwie wznowiono obrady, stan radnych 14 (obrady opuściła Radna Olszewska) odczytano 
projekt przygotowanej uchwały w której uznano niezasadność skargi na postępowanie Wójta 
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następnie przystąpiono do głosowania. Za przyjęciem uchwały głosowało – 10 radnych, przeciw – 1 
radny, wstrzymało się  - 3 radnych. Uchwałę przyjęto większością głosów. 

Ad:17 

Pan Przewodniczący poinformował, że otrzymał od Pana Wójta odpowiedz na część pisma Pana 
Dariusza Ogniewskiego. Przewodniczący odczytał treść odpowiedzi która dotyczyła zakresu pracy 
pracownika do którego należy prowadzenie spraw związanych z funkcjonowaniem systemu 
gospodarki odpadami ,wynagrodzenia tego pracownika oraz kwestii dotyczącej dostarczania 
pojemników przez firmę i naliczania jej kar. Stanowiska komisji odczytała Radna Chełstowska 
„Komisje proponują aby w pkt 2 i3 odpowiedzi udzielił Pan Wójt”. Na pierwszą część pisma należy 
udzielić odpowiedzi. Pan Przewodniczący poinformował, że ustawa nie przewiduje różnicowania 
opłaty za wywóz śmieci w gminie obowiązuje jedna stawka. Należy również w odpowiedzi na pismo 
Pana Ogniewskiego uzasadnić dlaczego w Świerczach i Strzegocinie śmieci wywożone są dwukrotnie 
w miesiącu. Za przyjęciem takiej treści odpowiedzi na pismo głosowało 13 radnych, 1 głos 
wstrzymujący się. Wniosek przyjęto większością głosów. Przewodniczący poinformował że z 
dokładnym uzasadnieniem tego pisma poinformuje radnych w następnej sesji w wolnych wnioskach. 

Ad: 18 

 Głos zabrała Pani Skarbnik która przedstawiła zmiany do budżetu na rok 2013. W zmianach zostały 
wyszczególnione wydatki w Urzędzie, zwiększono je o kwotę 9471,00 zł . Pani skarbnik 
poinformowała że pomimo oszczędności jakie jej się udało pozyskać, analizy sprawozdań nadal 
potrzebna jest kwota na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów w wysokości 150 tys. zł i w tym celu 
będziemy musieli zaciągnąć kredyt. Pani Skarbnik poinformowała również że z diet Państwa radnych 
zostanie zabrana kwota 1200,00 zł która przeznaczona zostanie na promocję gminy.  Przewodniczący 
poprosił o odczytanie wniosków z komisji, stanowisko odczytała Radna Kalinowska „Komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały” Z uwagi na brak uwag i sugestii Pani Skarbnik odczytała 
projekt uchwały, następnie przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 14 
radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad: 19 

Informacji udzieliła Pani Skarbnik – Anna Puchalska  zmiana dotyczy przedsięwzięcia, projektu 
cyfrowemu którym udział bierzemy tj „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie gminy 
Świercze” projekt o wartości 2078744,00 zł okres realizacji od 1 października 2013 roku do30 
września 2015. Dodatkowo w projekcie „Wiedza i umiejętności otwierają świat” dochodzi do zmiany 
kwoty 1263,00 między wydatkami majątkowymi a wydatkami bieżącymi. Stanowiska komisji 
odczytała Radna Węgrocka: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Z uwagi na brak 
uwag Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały 
głosowało – 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad: 20 

Pani Skarbnik poinformowała że kredyt w wysokości 150 tys. jest potrzebny dla zbilansowania 
budżetu. Kredyt rozłożony jest w latach  2014 – 2020. Z uwagi na mała kwotę zostaną wysłane 
zapytania do banków. Stanowiska komisji przedstawił Radny Dębski: ”Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały”. Przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały i 
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przystąpiono do i głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało – 13 radnych, wstrzymał się – 1 
radny. Uchwałę przyjęto większością głosów. 

Ad:21 

Odpowiedzi na interpelacje Wójt udzieli w formie pisemnej, zgodnie z sugestią Radnych otrzymają ją 
wszyscy Radni.  

Ad: 23 

W wolnych wnioskach Przewodniczący poinformował o zaproszeniu dla Radnych na Jasełka, które 
odbędą się na hali sportowej PSP w Świerczach w dniu 15 grudnia br, oraz o wpłynięciu pisma od 
Pana Dariusza Ogniewskiego, które zostanie rozpatrzone na kolejnej sesji. Przewodniczący odczytał 
jego treść, która dotyczyła naprawy drogi i poprawienia bezpieczeństwa mieszkańców.  

Ad: 24 

Przewodniczący po wyczerpaniu punktów z porządku obrad zamknął XXVII posiedzenie sesji Rady 
Gminy Świercze. 

 

       Przewodniczący Rady Gminy 

               /-/ Wiesław Kęsicki 
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